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Otvorena manifestacija Dani Tolise 

Predsjednica Federacije BiH Lidija Bradara otvorila je manifestaciju „Dani Tolise“ uz nazočnost 
brojnih gostiju i mještana. Svečanost su pratili, uz ostale, predsjednici Skupštine i Vlade Županije 
Posavske Blaž Župarić i Đuro Topić, zastupnik u Zastupničkom domu Parlamenta Federacije 
BiH Mijo Matanović, federalni ministar prostornog uređenja Željko Nedić, gradonačelnik 
Orašja Marijan Oršolić, generalni konzul Republike Hrvatske u Tuzli Ivan Bandić, gvardijan 
toliškog samostana fra Mario Jurić i brojni drugi visoki uzvanici. 17. Dani Tolise, održavaju se 
pod visokim pokroviteljstvom predsjednice Federacije Bosne i Hercegovine, a među pokro-
viteljima manifestacije su i Federalno ministarstvo kulture i sporta, Središnji državni ured za 
Hrvate izvan Republike Hrvatske, Vlada Županije Posavske i Grad Orašje. Na svečanosti ot-
vorenja u ime Organizacijskog odbora i Zaklade Terra Tolis sve je nazočne pozdravio predsjed-
nik Daniel Dominković, a potom su se prigodnim riječima čestitanja za uspješnost manifes-
tacije koja njeguje kulturu i tradiciju posavskoga kraja obratili: gvardijan toliškog samostana fra 
Mario Jurić, gradonačelnik Marijan Oršolić, predsjednik Vlade Županije Posavske Đuro Topić, 
generalni konzul RH u BiH Ivan Bandić te predsjednica Federacije BiH Lidija Bradara kojoj 
je uručena i Plaketa. Ilija Baotić i glumica Josipa Oršolić bili su voditelji programa prožetog 
dramskim i zabavnim dijelom. Kako je ova godina u znaku proslave 200 godina od osnivanja 
prve pučke škole u BiH glumačka skupina tijekom večeri izvela je prizore vezanih uz život fra 
Ilije Starčevića i osnivanje prve pučke škole u Tolisi. Ove godine Dani Tolise će trajati osam 
dana, s bogatim kulturnim i sportskim sadržajima, a završit će tradicionalno velikom smotrom 

folklora. 
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Gradsko vijeće

Utvrđeni nazivi ulica za Orašje, Ugljaru, Matiće, Jenjić i Bukovu Gredu

ODvadesetosma sjednica Gradskog vijeća 
Orašje održana je 20. travnja 2023. go-

dine u Vijećnici Omladinskog doma s usvojenim 
dnevnim redom od 15 točaka. Vijećnici su na-
kon usvajanja Izvoda iz Zapisnika s 27. sjednice, 
vijećničkih pitanja i inicijativa raspravljali, a za-
tim i usvojili Izvješće o izvršavanju Proračuna 
Grada Orašja za razdoblje 1.1.-31.12.2022. 
godine. U prošloj godini ostvareni su prihodi od 
8.146.581,00 KM, a rashodi 8.077.020,00 KM, 
što prikazano u indeksnim poenima iznosi 90 s 
obzirom na to da su i prihodi i rashodi za prošlu 
godinu planirani u visini od 9.016.000,00 KM. 

Usvojeno je i Izvješće o utrošku tekuće 
pričuve za prošlu godinu u iznosu 

od 38.700,00 KM, a Gradonačelnik je iz 

pričuve najviše financirao obljetnice, sport-
ske događaje, konferencije, tiskanje knjiga 
i pomoć u liječenju socijalnim slučajevima. 

Nakon usvajanja Financijskog izvješća za 
prošlu godinu, Gradsko Vijeće Orašje usvo-

jilo je i Izvješće o radu Gradonačelnika i službi 
za upravu u 2022. godini. U Izvješću je nave-
deno, između ostalog, da je Gradonačelnik za-
dovoljan urađenim u protekloj godini. Godišnji 
plan rada Gradskog vijeća i Program rada 
Gradonačelnika za 2022. godinu bili su okosnica 
rada i djelovanja, ali je poduzeto niz komplemen-
tarnih aktivnosti, a sve s ciljem poticanja rasta i 
razvoja sredine. U najvećoj mjeri planirane ak-
tivnosti su uspješno ostvarene, no nikako ne 
treba zaboraviti i na niz neplaniranih aktivnosti 
koje su se pojavile, a uspješno su riješene. 

Kako bi uskladili stanje na terenu i službene 
nazive ulica u naseljenim mjestima Grad-

sko vijeće utvrdilo je i nazive ulica u preostalim 

mjesnim zajednicama. Većina ulica nosi isti 
naziv ali dosadašnji nazivi razlikovali su se u 
smislu da su ulice u nekim mjesnim zajednica-
ma napisane sve velikim slovima, negdje su 
ispisane malim, a negdje i brojkama. Tako je u 
Orašju utvrđena 51 ulica koja se od sada piše 
samo slovima, a ne brojkama, u Ugljari 12 ulica, 
Matićima 15, a Jenjić i Bukova Greda koji dosad 
nisu imali nazive ulica dobili su po dvije ulice.

Odlukom je utvrđen javni interes za izvođenje 
radova u svrhu polaganja priključnih ke-

bela za izgradnju trafostanice Elektroprivre-
de HZ HB Mostar, a drugom odlukom proda-
ja tri gradska građevinska zemljišta za 
izgradnju stambeno-poslovnih zgrada putem 
javnog nadmetanja – licitacije u k.o. Orašje I. 

Poslovi upravljanja grobljem na području MZ 
Ugljara povjereni su JP Komunalac d.o.o. 

Orašje, odlučeno je na sjednici Gradskog vijeća, a 
na temelju odluke Vijeća Mjesne zajednice Ugljara. 

Dosadašnji članovi Upravnog vijeća JU 
Centar za kulturu Orašje razriješeni su te 

obaveze zbog isteka četverogodišnjeg man-
data, a za nove imenovani: Goran Topić, Ana 
Dominiković i Marko Filipović. U Upravno 
vijeće Centra za socijalni rad Orašje za člana 
je imenovana Ana Džijan iz Boka, dok su ostali 
članovi imenovani na jednoj od ranijih sjednica 
Gradskog vijeća, čime je i ovo Upravno vijeće 
kompletirano i može raditi u punom sastavu. 

Vijećnici su dali suglasnost na Pravilnik o 
vlastitim prihodima, a sjednica je zaključena 

usvajanjem Izvješća o radu J.P. Radiopostaja 
Orašje za 2022. godinu i Odlukom o prodaji 
gradskog građevinskog zemljišta radi izgradnje 
kuglane u okviru kompleksa Beer fest u Orašju.
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Dvanaest točaka dnevnog reda usvojeno je na 
29. sjednici Gradskog vijeća Orašje održanoj 

25. svibnja 2023. godine u Vijećnici Omladinskog 
doma. Nakon usvajanja Zapisnika s prošle sjed-
nice, vijećničkih pitanja i inicijativa te Izvješća 
o izvršenju Proračuna Grada Orašja za prva tri 
mjeseca ove godine, vijećnici su usvojili Odluku o 
određivanju lokacije za otvorenu tržnicu i povjer-
avanju poslova upravljanja i održavanja tržnice. 
Ovom odlukom određena je nova lokacija za 
robnu tržnicu takozvanu veliku pijacu koja će biti 
na novouređenom prostoru kod Omladinskog 

doma. Tržnica će se prostirati na 13.000 kvadrat-
nih metara, a odlukom je određeno da će se i dalje 
održavati četvrtkom, a ukoliko četvrtkom padaju 
dani blagdana, robna tržnica će biti organizirana 
dan prije. Poslovi upravljanja tržnicom povje-
reni su Javnom poduzeću Komunalac Orašje. 

Gradsko vijeće je odlučilo da se osniva 
Turistički ured Grada Orašja za područje 

Grada Orašja, a ovlastilo Gradonačelnika da 
s Turističkom zajednicom Županije Posavske 

zaključi Sporazum o osnivanju turističkog ureda, 
kojim će se regulirati međusobna prava i obveze, 
način financiranja i druga pitanja koja se odnose 
na organizaciju i funkcioniranje Turističkog ureda.

Nakon usvajanja Odluke o planu parcelacije 
kojom se cijepaju neke parcele, vijećnici 

su usvojili Odluku o izboru najpovoljnijeg 
ponuđača za kupovinu poslovnog prostora. 
Ponuda društva „ZIN-INVEST“ d.o.o. Sre-
brenik bira se kao najpovoljnija ponuda za 
kupovinu poslovnog prostora, u provede-
nom postupku Javnog poziva za pribavljanje 

poslovnog prostora za potrebe Grada Orašja. 

Usvojene su dvije odluke o prodaji grad-
skog građevinskog zemljišta u k.o. Orašje 

putem javnog nadmetanja – licitacije, za koje 
će Gradonačelnik raspisati javne pozive. 

Do kraja sjednice usvojena su tri izvješća o 
radu u prošloj godini: Centra za socijalni rad, 

Dječjeg vrtića Pčelica i Centra za kulturu Orašje. 

Robna tržnica takozvana velika pijaca na novoj lokaciji kod Omladinskog 
doma

Gradsko vijeće
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Gradonačelnik

Predsjednik Čović u Orašju 

Zamjenik predsjedavajućeg Doma naroda 
Parlamentarne Skupštine BiH i predsjednik 

HDZ-a BiH i HNS-a BiH dr. Dragan Čović, sas-
tao se u Orašju u zgradi Vlade Županije Posavs-
ke s dužnosnicima svih razina vlasti iz posavske 
županije među kojima je bio i gradonačelnik Gra-
da Orašja Marijan Oršolić, a koje je predvodio 
Đuro Topić, predsjednik Vlade Županije Posavs-
ke. Nakon sastanka dužnosnici su posjetili 
Dječji vrtić Pčelica u Orašju. Predsjednik Čović 
obećao je potporu za utopljavanje objekta i zam-
jenu krova na starom dijelu zgrade, te naglasio 
kako je neophodna žurna priprema projekta. U 
Vrtiću je trenutačno 108 mališana u 6 odgojnih 
skupina, četiri skupine su djeca uzrasta od 3 do 
6 godina, a dvije su jasličke dobio od jedne do 
tri godine. Ravnateljica Vrtića Dijana Živković je 
istaknula kako su lani proširili kapacitete za dvije 
odgojne skupine zahvaljujući sredstvima UNDP-
a, Norveške i Vlade RH, te Vlade ŽP i Grada 
Orašja, a lista čekanja i dalje postoji. Predsjed-
nik HDZ-a BiH i Hrvatskog narodnog sabora 
dr. Dragan Čović održao je sastanak i s Iljom 
Benkovićem, predsjednikom Organizacijskog 

odbora Dana hrvatskog filma „Ivo Gregurević“ u 
Orašju. Na sastanku je govoreno o nastavku ve-
likog projekta organizacije Dana hrvatskog filma, 
“Ivo Gregurević“. Benković je prezentirao plan 
budućih organizacijskih aktivnosti predviđenih 
za ovogodišnje „Dane hrvatskog filma Ivo 
Gregurević“. Na susretu je dogovoreno da će se 
ovogodišnji Dani hrvatskog filma „Ivo Gregurević“ 
u Orašju svečano otvoriti 26. kolovoza. 

Gradonačelnik na sastanku načelnika i gradonačelnika u Kreševu 

Gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić 
sudjelovao na redovnom sastanku koordi-

nacije načelnika i gradonačelniku Kreševu koje 
je predvodio predsjednik HDZ-a BiH i Hrvatskog 
naroda sabora BiH dr. Dragan Čović s gostima 
Šimom Erlićem, ministrom regionalnoga razvoja 
i fondova Europske unije u Vladi RH i državnim 
tajnikom Središnjeg ureda za Hrvate izvan RH 
Zvonkom Milasom. Na održanoj koordinaciji, 
nazočne je o aktualnoj političkoj situaciji i pro-
cesima upoznao predsjednik dr. Dragan Čović. 
Šime Erlić i Zvonko Milas govorili su o temama i  
novim mogućnostima iz programa prekogranične 
suradnje (EU Interreg HR-BiH-CG i nacionalni 
program), a razgovarano je i o aktualnostima iz 
sektora zemljišne administracije, o čemu je go-
vorio Željko Obradović, ravnatelj Federalne up-
rave za geodetske i imovinsko pravne odnose. 
Nakon sastanka izaslanstvo je zajednički posjeti-
lo Dom za starije i nemoćne Dr. Ivan Evanđelist 
Šarić u Kiseljaku točnije u mjestu Lug. Izaslan-

stvo je dočekao vlč. Mirko Šimić, ravnatelj Cari-
tasa Vrhbosanske nadbiskupije i kardinal Vinko 
Puljić, nadbiskup metropolit vrhbosanski u miru. 
Upoznali su ih s dinamikom radova na ovom ve-
likom objektu koji bi trebao biti useljiv ovoga ljeta.
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Gradonačelnik

Predsjednik Čović i državni tajnik RH Milas s dužnosnicima lokalne i 
županijske razine u Stocu

Predsjednik HDZ-a BiH i Hrvatskog narod-
nog sabora BiH dr. Dragan Čović u Stocu 

je održao redovitu koordinaciju s predsjed-
nicima županijskih Vlada, gradonačelnicima i 
načelnicima gradova i općina, koji su izabrani is-
pred HDZ-a BiH na kojem je bio i gradonačelnik 
Grada Orašja Marijan Oršolić. Sastanku su 
nazočili i Zvonko Milas, državni tajnik Središnjeg 
ureda za Hrvate izvan RH, Nevenko Barbarić, 
zastupnik u Saboru RH te Toni Kraljević, mini-
star financija u Vladi Federacije BiH kao i feder-
alna ministrica prometa i komunikacija Andrijana 

Katić. Domaćin susreta bio je gradonačelnik Sto-
ca Stjepan Bošković. Dužnosnici su na početku 
govorili o provedbi zaključaka s prethodne koor-
dinacije uz aktualna pitanja, kako lokalne tako 
i županijske razine. Komentirana je i aktualna 
politička situacija kao i proces uspostave izvršne 
i zakonodavne vlasti svih razina u BiH. Također, 
razgovarano je i o budućim integracijskim pro-
cesima koji stoje pred Bosnom i Hercegovinom, 
ali i skorom uspostavom novih županijskih Vla-
da. Uz zahvalu na dosadašnjoj potpori Vlade Re-
publike Hrvatske i Središnjeg državnog ureda za 
Hrvate izvan Republike Hrvatske, razgovarano 
je o novim modelima i mogućnostima suradnje 
na projektima koji će unaprijediti kvalitetu života 
Hrvata u BiH. O mogućim modelima i aktualnim 
projektima govorio je državni tajnik Zvonko Milas.
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Uručeni ključevi za 25 obitelji u zgradi za socijalno stanovanje u Orašju

25 raseljenih i povratničkih obitelji i obitelji 
iz socijalne kategorije u dobili su stanove u 

novoj zgradi za socijalno stanovanje u Orašju. 
Svečano uručenje ključeva stanova i presijecan-
je svečane vrpce obavili su Gianluca Vannini, 
šef Odjela za društveni razvoj, prekograničnu 
suradnju i civilno društvo u Izaslanstvu EU u 
BiH, ministar za ljudska prava i izbjeglice BiH 
Sevlid Hurtić, tajnik u federalnom ministarstvu za 
raseljene Esad Ivojević i gradonačelnik Orašja 
Marijan Oršolić. U ime korisnika stanova, riječi 
zahvale uputio je Kristijan Jukić, interno raselje-
na osoba. Useljenjem u stambene jedinice u 
novoizgrađenom stambenom objektu u Gradu 
Orašju, osigurana su stambena rješenja po sus-
tavu neprofitnog socijalnog stanovanja za 25 
obitelji. Na svečanosti je istaknuto kako je ovim 
činom trajno riješeno njihovo stambeno pitanje. 
Nova zgrada u Orašju u vrijednosti nešto man-
joj od tri milijuna KM, izgrađena je kroz državni 
projekt stambenog zbrinjavanja u okviru Re-
gionalnog stambenog programa u BiH. „U ob-
jekt i cjelokupnu infrastrukturu oko objekta Grad 
Orašje uložio je 300.000 maraka“, kazao je je 
gradonačelnik Marijan Oršolić i dodao kako u 
Orašju još ima interno raseljenih osoba iz drugih 
općina u Posavini, kojima nije riješeno stam-
beno pitanje. „Imamo potrebu za još jednom 
ovakvom zgradom i uvjeren sam da zajedničkim 
snagama, kao i u ovom programu, možemo 
zbrinuti takve osobe“, poručio je gradonačelnik 
Oršolić. U Županiji Posavskoj od 2017. go-
dine ukupno je kroz ovaj program izrađeno 
150 stambenih jedinica u vrijednosti većoj od 
5,6 milijuna KM, bez PDV-a. Prva zgradu je u 

Projekti 

funkciju stavila Općina Domaljevac-Šamac u 
prosincu 2021. godine s ukupno devet stano-
va. U ožujku ove godine 20 obitelji je uselje-
no u novoizgrađene stanove u općini Odžak.

Zahvaljujući Regionalnom stambenom pro-
gramu čija vrijednost u BiH iznosi 75 milijuna 

eura, bit će osigurano stambeno zbrinjavanje za 
3.100 obitelji, sveukupno blizu 10.000 osoba. Do 
sada je završeno 2.600 stambenih jedinica, od 
kojih 1.770 kuća i 830 stanova. Obnova i izgradnja 
dodatnih 205 stambenih jedinica bit će završena 
do kraja trajanja programa u lipnju 2023. godine. 
Za financiranje stambenih projekata i podršku 
u provođenju programa, donatori RSP-a su do 
sada izdvojili 287 milijuna eura, od čega se 64,5 
milijuna eura odnosi na projekte u BiH. Europ-
ska unija je najveći donator sa sudjelovanjem od 
234 milijuna eura, nakon čega slijede Sjedinjene 
Američke Države s 24 milijuna eura, Njemačka, 
Norveška, Švicarska, Italija, Danska, Turska 
kao i nekoliko ostalih zemalja. Snažnu podršku 
programu daju Visoki komesarijat Ujedinjenih 
naroda za izbjeglice, Organizacija za sigurnost 
i suradnju u Europi i Razvojna banka Vijeća 
Europe, koja upravlja donatorskim fondom.
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U Brčkom sastanak Vijeća/Savjeta za praćenje implementacije 
Ciljeva održivog razvoja u BiH

Povodom obilježavanja 23 godine Brčko Dis-
trikta u Brčkom je održan sastanak Vijeća/

Savjeta za praćenje implementacije Ciljeva 
održivog razvoja u BiH s predstavnicima loka-
lnih zajednica, a sastanku su prisustvovali 
i predstavnici općina Domaljevac, Šamac, 
Modriča i Grada Orašje. Kao i na prethodnim 
sastancima održanim u Bijeljini, Banovićima, 
Sarajevu, Tuzli i Bihaću, članovi Vijeća/Savjeta 
predstavili su bosanskohercegovački Okvir za 
realizaciju Ciljeva održivog razvoja koji treba 
realizirati na svim nivoima vlasti u zemlji. Pred-
stavnici Brčko Distrikta i općina su izlagali ono 
što se radi u njihovim zajednicama u cilju re-
alizacije Agende 2030 u Bosni i Hercegovini. 
Predstavnici grada Bijeljine su predstavili prim-

jer svoga rada kao prepoznate dobre prakse u 
realizaciji Ciljeva održivog razvoja na lokalnom 
nivou, a prezentaciju iz Grada Orašja održali 
su uposlenici u Službi za upravljanje razvojem 
Grada Orašja Davor Dominković i Boris Jurić.  

Robna tržnica bit će izmještena na novu lokaciju kod Omladinskog doma 

Grad Orašje započeo je i aktivnosti na pripremi 
terena za novu lokaciju velike robne tržnice, 

koja će sukladno Urbanističkom planu, biti dis-
locirana na prostor iza Omladinskoga doma. Pot-
pisan je i Ugovor za izvođenje radova „Uređenje 
prostora nove pijace“ s firmom Matoša iz Oštre 
Luke pa su radni strojevi odmah i izašli na teren. 
Nova tržnica prostirat će se na dvije tisuće 
kvadratnih metara, a strojno će biti poravnano 
13 tisuća kvadratnih metara, u što je uključena 
dobava, prijevoz i ugradnja tamponskog sloja 
šljunka. Vrijednost ugovora zaključena je na 
50.193,00 KM. Postojeća lokacija na kojoj tre-

nutno radi velika tržnica Urbanističkim je planom 
predviđena za Gradski trg, a tržnica će biti pre-
seljena na novu lokaciju kad se za to steknu uvjeti.  

Projekti
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Projekti

Gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić 
i stručni suradnik u Službi za upravljanje 

razvojem Grada Orašja Boris Jurić otputovali su 
u Crnu Goru – u Bar kako bi tamo s Opštinom 
Bar dogovorili suradnju odnosno partnera za 
apliciranje zajedničkog prekograničnog projekta 
u okviru IPA Interreg HR-BA-ME poziva. U ime 
Opštine Bar domaćini su bili šef Kancelarije za 
upravljanje projektima Ana Živanovnić i savjetnik 
za zaštitu životne sredine Milo Markoč, a u ime 
Opštine Ulcinj savjetnik predsjednika. Dogovore-
no je da će se aplicirati na ovaj poziv iz oblasti 
zaštite životne sredine, pa su tim povodom pos-
jetili tamošnju regionalnu deponiju gdje im je 
domaćin bio direktor Senad Arabelović. Partner 
iz Crne Gore može aplicirati kroz svoju stranu 
projekta za sredstva i do 200.000,00 KM u okviru 
ovog poziva, a Grad Orašje bi također aplicirao 
s projektom poboljšanja gradske deponije.  

Bar iz Crne Gore potencijalni prekogranični partner za Grad Orašje

Uređenje drvoreda u Orašju

Na području grada Orašja u tijeku su radovi 
na orezivanju i uređenju drveća, zbog čega 

dolazi do povremene obustave prometa u uli-
cama gdje se realiziraju ove aktivnosti. Poslove 
na održavanju drvoreda redovito provodi Grad 
Orašje, a inicijativu za to podnijeli su i sami 
građani kao i vozači dostavnih vozila kojima 
grane ometaju prometovanje i dostavu robe na 
određenim lokacijama. Uz ove poslove Šumarski 
Institut će uskoro uraditi i studiju uređenja stoljet-
nog drvoreda kestena na naspi, kazao je Pero 
Baotić rukovoditelj Službe za gospodarstvo, ko-
munalne djelatnosti i civilnu zaštite Grada Orašja. 

U sklopu službenog posjeta Crnoj Gori 
gradonačelnik Marijan Oršolić posjetio je 

Hrvatsko nacionalno vijeće Crne Gore u Don-
joj Lastvi gdje se susreo s predsjednikom 
HNV -a Zvonimirom Dekovićem. Kako je po-
vod gradonačelnikove posjete Crnoj Gori bila 
prekogranična suradnja i određeni kulturni pro-
jekti, s predsjednikom  HNV-a  je razgovarao o 
mogućoj suradnji, što će se sigurno pozitivno i re-
alizirati. Gospodin Deković približio je izaslanst-
vu iz Orašja rad ovog Vijeća, brojne kulturne pro-
jekte, kao i probleme hrvatske zajednice u Crnoj 
Gori. Na obostrano zadovoljstvo, u prijateljskoj 
atmosferi, razgovaralo se i o mogućem uzvrat-
nom posjetu, imajući u vidu potencijal mladih lju-
di s obje strane. Gradonačelnik Oršolić pokazao 
je interes za sve što hrvatska zajednica u Crnoj 
Gori radi, čuvajući kulturnu baštinu i potencirajući 
prave vrijednosti autohtonog naroda.
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Projekt PIPLS: Svečanost dodjele bespovratnih sredstava u Sarajevu – PIPLS 

Grad Orašje je među 10 najuspješnijih 
općina i gradova koji su dobili bespovratna 

novčana sredstva namijenjena realizaciji prior-
itetnih projekata čija je ukupna vrijednost gotovo 
tri milijuna maraka. Na svečanosti održanoj u 
Sarajevu certifikat je u ime Grada Orašja primila 
Andrijana Dujmenović, rukovoditeljica Službe za 
upravljanje razvojem Grada Orašja. Nagrađene 
lokalne samouprave ostvarile su najbolje rezul-
tate u implementaciji aktivnosti u okviru Projekta 
unapređenja efikasnosti lokalnih usluga (PIPLS), 
kojeg primarno financira Švedska, a provodi Raz-
vojni program Ujedinjenih naroda (UNDP) u Bos-
ni i Hercegovini. PIPLS projekt ima za cilj unap-

rijediti pristup ključnim javnim uslugama kroz 
bolje upravljanje imovinom i povećanje ulaganja 
u lokalnu infrastrukturu. Ukupna vrijednost pro-
jekata je 2,9 milijuna KM od čega će 860.000 KM 
sufinancirati Švedska i UNDP, a ostatak sredsta-
va će investirati same lokalne samouprave. Grad 
Orašje kandidirao je projekt „Modernizacija ces-
tovne infrastrukture u Gradu Orašju“ vrijedan 230 
tisuća KM, od čega UNDP sudjeluje s 91.849,16 
KM. Projektom modernizacije cestovne infras-
trukture predviđeni su radovi na popločavanju 
nogostupa u Trećoj i Osmoj ulici u Orašju, te 
radovi rekonstrukcije na jednoj ulici u Matićima.

Projekti 

Predsjednik Vlade Županije Posavske Đuro Topić održao je u Vladi sastanak na temu unaprjeđenja 
cestovne infrastrukture s direktorom Javnog poduzeća Ceste Federacije BiH Ljubom Pravdićem 

na kojem je bio prisutan i gradonačelnik Grada Orašja Marijan Oršolić. U radu sastanka sudjelovali su 
još i Ivo Vincetić, zastupnik u Zastupničkome domu Parlamenta Federacije BiH, županijski ministar 
prometa, veza i zaštite okoliša Pero Radić, te načelnici općina Odžak i Domaljevac-Šamac Nada Ćulap 
i Stjepan Piljić. Cilj sastanka bilo je saznanje o prioritetima i planovima Javnog poduzeća Ceste Fed-
eracije BiH po pitanju ulaganja u cestovnu infrastrukturu na području Županije Posavske. „Planirana 
su sredstva u iznosu oko 2,5 milijuna KM za područje Posavske županije plus redovno održavanje 
cesta u iznosu od oko 1.150.000 KM, znači sve skupa nešto više od tri milijuna i 600.000 KM. Prije sve-
ga nastavit ćemo sa presvlačenjem magistralne ceste M14.2 (od Šamca do Domaljevca). Na dionici 
Domaljevac-Orašje završit ćemo presvlačenje obilaznice. Nastavit ćemo sa izgradnjom nogostupa 
(druga faza) kroz Domaljevac. U Orašju ćemo nastaviti dio nogostupa koji su već rađeni do Tolise. Isto 
tako u Odžaku ćemo sjeverni krak obilaznice drugu fazu završiti s kompletnim asfaltiranjem. Planira-
na je izgradnja dva kružna toka s osvjetljenjem, te osvjetljenje kružnog toka na spoju autoceste na 
magistralnu cestu koji je do sada bio crna točka“ zaključio je na sastanku direktor Cesta Ljubo Pravdić.

Od Cesta Federacije BiH završetak izgradnje nogostupa u Tolisi 
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Održan Kostrčki Vrabac 

Društvene djelatnosti 

Povodom Međunarodnog praznika rada, u 
Orašju i Kostrču organizirane su tradicion-

alne manifestacije koje imaju dugu povijest: 
Prvomajski uranak i Kostrčki Vrabac. 75 godi-
na duga je tradicija organiziranja manifestacije 
Vrabac u Kostrču, koju je ove godine uz Vladu 
Županije Posavske financijski pratio i Grad 
Orašje. Prvoga dana u Kostrču je organizirana 
biciklijada po selima, nakon koje je bio besplatan 
roštilj i zabavni program. Središnji dio održan je 

nogometnom igralištu u Kostrču 1. svibnja. Vra-
bac je započeo dječjim utrkama, a nastavio se 
tradicionalnim igrama: skakanjem u vrećama, 
povlačenju konopa, bacanju kugle, utrkama 
i nogometnom dječjom utakmicom. Slavlje je 
završilo čitanjem šaljivog rimovanog teksta o 
zgodama i nezgodama mještana Kostrča koji 
su to u prošloj godini željeli sakriti, međutim 
mala ptica vrabac je sve pratila sa grane i ob-
jelodanila svima okupljenima šaljive događaje.

U organizaciji Moto kluba „Posavac“, a pod 
supokroviteljstvom Grada Orašja posljedn-

jega travanjskog vikenda u Orašju organizirani 
su 31. Međunarodni susresti motorista – popu-
larna motorijada. Za ovaj događaj posebno žive 
bikeri, a raduju mu se i brojni građani grada 
Orašja, jer moto-susreti su već odavno postali 
turistički brand Grada Orašja. Veliku pozornost 
izazvao je moto defile koji je krenuo sa svim 
motoristima iz moto-kampa kroz Orašje prema 
Donjoj Mahali, a potom do skretanja u Tolisu. 
Defile je prošao cijelom Tolisom, kroz Matiće, a 
odatle prema novoj cesti za Kostrč, kroz Kostrč 
pa do Ugljare. Novitet ove godine u samom 
defileu bio je vozač stunt showa, profesionalni 
kaskader koji je vršio egzibicije na motoru tije-
kom vožnje i bio na čelu kolone iza policijske 
pratnje. 31. Međunarodni moto susreti u Orašju 
okupili su, kao svake godine, blizu 1.500 moto-
ciklista iz 10-ak zemalja i oko 3.000 posjetitelja 
tijekom trajanja motorijade. Kao i svih prethod-
nih godina pripremljen je i sadržajan program, 

tijekom dana različite moto igre, a u večernjim 
satima druženje uz rock glazbu uživo. Poseban 
glazbeni gost bila je kultna grupa SMAK. Ove 
godine uz standardne igre: vožnja spretnosti 
i vožnja sporosti, uveden je i izbor najljepšeg 
prerađenog motocikla te natjecanje u proizvod-
nji najviše buke mjereno decibelima, s moto-
ciklom, što je izazvalo veliko zanimanje bikera. 

Neposredno pred ovaj događaj, obavljen 
je i tradicionalni blagoslov motora i moto-

ciklista u suradnji sa Župom bl. Alojzija Stepin-
ca u Orašju odnosno župnikom fra Bonom 
Kovačevićem. Nakon svete mise, upriličen je i 
blagoslov ispred crkve, a tijekom ovoga molitve-
nog susreta bikeri su prikupili novčana sred-
stva za misionare u Africi. Poznato je da su 
motoristi i veliki humanisti, ogromnoga srca, 
koji pomažu uvijek gdje je potrebno i koji će to 
činiti i ubuduće. Redovito sudjeluju i u akcijama 
darivanja krvi, a to su učinili i neposredno pred 
ove susrete, kako bi osigurali dovoljne zalihe za 
eventualne veće potrebe u danima motorijade.

31. Međunarodni susret motorista u Orašju 
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Športski savez općine Orašje, nastavio je 
tradiciju proglašenja najboljih u sportu na 

prostoru grada Orašja, a u 2022. godini klubo-
vi i pojedinci su polučili vrlo dobre rezultate na 
brojnim sportskim natjecanjima u BiH i inozem-
stvu. Grad je iznjedrio državne i federalne pr-
vake u različitim sportovima, te osvajače brojnih 
odličja sa nastupa u zemlji i van granica BiH. 
Za najboljeg sportaša Grada Orašja ponovno je 
proglašen Davor Dominković iz Tolise, kapetan 
HOK Domaljevac, inače uposlenik Grada Orašja 
u Službi za upravljanje imovinom. Sa svojim 
klubom je osvojio 2. mjesto u Premijer ligi BiH 
i pokal pobjednika kupa FBiH, te nastupio u fi-
nalu kupa BiH. Dominković je četvrtu godinu za 
redom na pobjedničkom postolju, što ga moti-
vira da nastavi istim intenzitetom. Titula nabolje 
sportašice ponovno je u rukama šahistice iz Vi-
dovica, 20-godišnje Ivane Mikić, članice OŠK 
„Akademija šampiona“ iz Doboj istoka i GŠK 
Županja. Ivana je juniorska prvakinja BiH i FBiH, 
a krajem godine je predstavljala BiH na Svjet-
skom šahovskom prvenstvu u Italiji. U konkuren-
ciji za najbolju mladu sportašicu, članica ŽOK 
Orašje Dora Brašnić iz godine u godinu pom-
jera ljestvicu uspjeha. I u prošloj godini Dora 
je bila neprikosnovena, a priznanje je zaslužila 
zbog toga što je početkom lipnja, tek sa 16 go-
dina debitirala za najbolju BiH reprezentaciju 

u natjecanju Zlatne lige. Krajem godine je sa 
seniorskom reprezentacijom BiH izborila plas-
man na Europsko prvenstvo u odbojci. Iza nje 
su sjajni nastupi s kapetanskom vrpcom na Bal-
kanskom kadetskom prvenstvu, a jedna je od 
najzaslužnijih za rezultate ŽOK Orašje u Premi-
jer ligi BiH. Proteklu godinu su obilježili vrlo do-
bri nastupi članova Taekwondo kluba Orašje, 
koji su u prvi plan lansirali talentiranog Haruna 
Mahmutspahića, na poziciju najboljeg mladog 
sportaša. Nositelj je plavog pojasa, a u TKD 
Orašje trenira 4 godine. Harun je prošlu god-
inu obilježio osvajanjem 2. mjesta na državnom 
pionirskom prvenstvu u disciplini borbe, te zlat-
nom medaljom na kupu BiH u istoj kategoriji.

Davor Dominković, uposlenik Grada Orašja, ponovno najbolji sportaš

Gradonačelnik na Sajmu gospodarstva u Mostaru 

Prije samog zatvaranja 24. Međunarodnog 
sajma gospodarstva Mostar 2023., prostor 

na kojem su na sajmu predstavljeni gospodarski 
potencijali Županije Posavske posjetio je u ime 
Grada Orašja gradonačelnik Marijan Oršolić. 
Na sajmu je sudjelovalo 11 izlagača s prostora 
Županije Posavske i Vlada Županije Posavske 
kao pokrovitelj. Ova iznimno posjećena gosp-
odarska manifestacija posljednjih dvadesetak 
godina postala je prepoznatljiv brend ne samo 
Mostara i Hercegovine, u kojoj se održava, 
nego svakako i cijele države BiH te predstavlja 
nezaobilazan događaj u svim kalendarima gosp-
odarskih sajmova. U sklopu pet sajamskih dana 

izlagači iz 30 zemalja predstavili su svoje poslove, 
održani su stručni skupovi, okrugli stolovi i druga 
značajna zbivanja. Zemlja partner bila je Izrael. 

Društvene djelatnosti 
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Obilježena 31. obljetnica 106 HVO brigade Orašje

Društvene djelatnosti 

Pod motom “Zajedno u ratu, zajedno u miru” u 
Orašju je na dostojanstven način obilježena 

31. obljetnica 106 HVO brigade. Obilježavanje 
je počelo u Vidovicama, polaganjem vijenaca i 
paljenjem svijeća za hrvatske branitelje, nastav-
ljeno svetom misom u crkvi u Orašju te pola-
ganjem vijenaca kod spomen obilježja u grad-
skom parku i naravno svečanom akademijom. 
Izaslanstvo Hrvatskog narodnog sabora BiH 
predvodila je predsjednica Federacije BiH i do-
predsjednica HDZ-a BiH Lidija Bradara. “S pon-
osom obilježavajte svoje pobjede, s ogromnim 
pijetetom se sjećajte svojih žrtava i prenosite 
istinu svojoj djeci. Naša djeca neka žive u 
budućnosti, nadajmo se ljepšoj budućnosti na 
svojoj zemlji, ali s vječnim poštovanjem pre-
ma žrtvi svojih očeva” kazala je predsjednica 
Bradara prilikom obraćanja na svečanoj aka-
demiji. Obilježavanju su nazočili predstavnici 
brojnih braniteljskih udruga, ali i politički pred-
stavnici iz Posavine kao i Republike Hrvatske. 

Grad Orašje predstavljao je Gradonačelnik 
Marijan Oršolić koji je pozdravio sve prisutne 
na svečanoj akademiji, a prije toga položio vi-
jenac i zapalio svijeće na spomen obilježjima.

Nogometna utakmica veterana HNK Mladost Vidovice u Beču

Tradicionalno i ove godine odigrana je utakmi-
ca veterana HNK Mladost Vidovice i vetera-

na nogometnih klubova koji djeluju i koje okuplja 
dijaspora u okolici Beča na kojoj je prisutan bio i 
gradonačelnik Grada Orašja. Odigrane su dvije 
utakmice: mlađi s mlađima i veterani s veterani-
ma, a gradonačelnik Oršolić iskoristio je ovu pri-
liku i posjetio gospodarstvenike iz Posavine koji 
žive i rade u Beču. „Jedno veliko, veliko hvala 
svim našim ljudima koji su nas ugostili i primili 
u svojim domovima. Posebno hvala organiza-
torima Damiru Janjiću, Hinku Dominkoviću i 
Markici Lukačeviću, te gradonačelniku Orašja 
Marijanu Oršoliću Bani. Hvala svima koji su 
došli iz drugih gradova i mjesta u Austriji kako 
bi igrali i družili se sa igračima i veteranima 
našeg kluba. Rezultat nije bitan koliko su bitni 
pozitivni dojmovi i zajedništvo. Svi smo mi HNK 
Mladost Vidovice“ službeno je priopćenje na fa-
cebook stranici nogometnog kluba iz Vidovica. 
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Dan prijateljskog grada Garešnice u Republici Hrvatskoj 

Grad Garešnica u Republici Hrvatskoj, pri-
jateljski grad Orašja od 2009. godine, pro-

slavio je Dan grada na blagdan Pohoda Blažene 
Djevice Marije koji je ujedno i Dan župe. Prije 
misnog slavalja odana je počast poginulima za 
domovinu polaganjem vijenaca na spomen-
obilježju u Nazorovoj ulici. Potom je u Hrvat-
skom domu u Garešnici održana svečana 
sjednica Gradskog vijeća, a pozdravnim ju je 
govorom otvorio predsjednik Željko Starčević 
uz kratki osvrt na rad Gradskog vijeća. Među 
okupljenima bili su i predstavnici prijateljskih 
općina i gradova – načelnik Općine Vir Ma-
rin Radović, te gradonačelnik Grada Orašja 
Marijan Oršolić koji se također obratio oku-
pljenima. Grad Orašje predstavljali su, uz 
gradonačelnika, tajnik Grada dr.sc. Ruža Nedić 
i šef Ureda Ilija Baotić. Nakon održanih go-
vora, među kojima je bio i onaj gradonačelnika 
Garešnice Josipa Bilandžije, uručena su 
javna priznanja ovogodišnjim dobitnicima.

Društvene djelatnosti 



GRAD ORAŠJE
Treća ulica br. 45

76270 Orašje
Tel: 031 712 322 
Fax: 031 712 011

e-mail: gradorasje@orasje.ba
web: www.orasje.ba


